

# Platform rapatkan UMS dan Universiti Huaqiao

Inisiatif Pertukaran Mobiliti anjuran Fakulti Perniagaan, Ekonomi dan Perakaunan UMS

UB 02.02.2024 P.04

Oleh Vivi Olivia Najurus

**KOTAKINABALU:** Fakulti Perniagaan, Ekonomi dan Perakaunan Universiti Malaysia Sabah (UMS) menganjurkan acara Inisiatif Pertukaran Mobiliti, yang memupuk hubungan antara Universiti Huaqiao dan UMS dalam demonstrasi kerjasama antarabangsa, baru-baru ini.

Pengarah Institut Confucius UMS Prof Ts. Dr. Chong Khim Phin berkata, acara yang diadakan di Institut Confucius pada 26 Januari lalu, menghimpunkan tokoh-tokoh terkemuka dalam kalangan akademik, perdagangan dan penyelidikan agama bagi meneroka kerjasama antara satu sama lain.

Katanya, dalam pertemuan itu, pelbagai perkara utama dibincang bagi menyelidiki potensi kerjasama termasuklah minat kedua-dua institusi mewujudkan program mobiliti untuk pelajar dan ahli akademik bagi memudahkan penyerapan budaya dan pengayaan akademik, selain menggalakkan persefahaman yang lebih mendalam antara pelajar Malaysia dan China.

"Peserta juga mampu meneroka peluang penyelidikan kerjasama antara Malaysia dan China mengenai agama dan budaya negara itu agar mereka dapat mendalami kefahaman tentang warisan budaya dan memupuk kerjasama akademik.

"Seperti sedia maklum, Malaysia dan China meraikan hubungan diplomatik ke-50 tahun ini, dan peserta membincangkan acara atau program yang berpotensi bagi memperingati peristiwa penting ini," katanya semasa ditemui dalam program itu.

Turut hadir Presiden Dewan Perniagaan Sabah-China

Datuk Frankie Liew dan mantan Naib Presiden Universiti Huaqiao Profesor Zhang Yudong.

Beliau berkata, pertemuan ini juga menyentuh tentang pelaksanaan program latihan budaya untuk mengukuhkan budaya China dan meningkatkan komunikasi silang budaya antara kedua-dua negara.

Katanya, Dr Zaifuddin Md Rasip turut mencadangkan aktiviti berpotensi dalam pengajian perbandingan agama agar mampu memupuk pemahaman yang lebih mendalam tentang landskap agama yang pelbagai di Malaysia dan China selain

menggalakkan toleransi serta dialog antara agama.

Sementara itu, Zhang Yudong berkata, dianggarkan 30,000 pelajar China sedang mengikuti pelbagai program akademik dalam aktiviti mobiliti di Thailand.

Katanya, peserta perwakilan yang ada di sini pula kagum dengan budaya dan masakan Sabah yang unik seterusnya menganggap ia sesuai untuk inisiatif pertukaran agama dan budaya.

Dalam pada itu, Dr. Beatrice Lim Fui Yee dari Pejabat Global UMS mengesyorkan program sarjana muda dan pascasiswazah kepada delegasi dari Universiti Huaqiao, dengan menekankan peluang akademik yang terdapat di UMS.

Penyelaras Mobiliti Antarabangsa, Datu Razali Datu Eranza, juga menyatakan mobiliti boleh diwujudkan dan lebih munasabah dengan bantuan dewan dan industrialis.

Beliau menekankan peranan organisasi perniagaan dan peneraju industri dalam menjadikan inisiatif mobiliti rentas sempadan menjadi



**KONGSI:** Zhang Yudong, berkongsi inisiatif dan aktiviti berpotensi pada masa hadapan.

kenyataan.

Pengarah Pusat Perakaunan UMS Andy Lee Chen Hiung, pula berharap untuk merapatkan jurang pengetahuan antara profesion perakaunan di China dan profesion perakaunan di Malaysia disebabkan pasaran kedua-dua negara yang berkait rapat.

"Kenyataan ini menggariskan kepentingan perkongsian pengetahuan dan kepakaran untuk meningkatkan profesionalisme dan memupuk hubungan ekonomi yang lebih kukuh antara kedua-dua negara," katanya.

Sebagai tanda terima kasih, Dr. Sharifah Milda Amirul mewakili Profesor Madya Dr. Mohd Rahimie Abd Karim mengucapkan terima kasih kepada Datuk Frankie Liew, Presiden SCCC, dengan usaha beliau dalam mempromosikan kerjasama pendidikan antara Sabah dan China.

Turut berkongsi pandangan sepanjang perbincangan ialah Timbalan Presiden, Dewan Perniagaan Sabah-China (SCCC) Chua Man Kui, Pengarah Agama Cina Luar Negara dan Pusat Penyelidikan Agama Fujian dan Taiwan dan



**INSTITUT:** Chong berkongsi tentang Institut Confucius dengan Frankie dan Chua.

Universiti Huaqiao Profesor Fan Zhengyi dan Penyelidik di Pusat Penyelidikan Agama Cina Luar Negara dan Universiti Huaqiao Fujian dan Taiwan Profesor Madya Liu Shouzheng.

Hadir sama Pengarah Pusat Penyelidikan Universiti Huaqiao Malaysia, Pangkalan Penyelidikan Kebangsaan Suruhanjaya Hal Ehwal Etnik Kebangsaan China Profesor Madya Zhong Darong, Ketua Program Pendarasan Islam di Fakulti Pengajian Islam Dr. Suhailah Abdul Muin dan Pensyarah Fakulti Pengajian Islam Dr Mohd Nur Hidayat Hasbollah Hajimin.

Inisiatif Pertukaran Mobiliti membuktikan komitmen kedua-dua institusi dalam memupuk kerjasama antarabangsa, merapatkan jurang budaya dan mempromosikan perkongsian akademik serta ekonomi antara Universiti Huaqiao dan UMS.

Apabila perbincangan ini menjadi kenyataan kelak, impak terhadap pendidikan, penyelidikan dan pemahaman budaya menjanjikan sesuatu yang mendalam dan meluas.



**POPULAR:** Chong dan Zhang merakamkan gambar kenangan di hadapan Masjid UMS yang popular dan menjadi tarikan pelancong Korea Selatan dan China.



**KENANGAN:** Chong merakamkan gambar kenangan bersama tetamu yang hadir.



**PENGHARGAAN:** Chong menyampaikan penghargaan kepada Zhang, disaksikan Frankie.